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Abstract (en)
Additives containing (A) a copolymer of ethylene and an acrylate or vinyl ester and (B) a comb polymer derived from 8-16C alkyl ester(s) of
unsaturated dicarboxylic acids and 10-20C olefin(s), in which the sum of the average molar C-chain distributions in the alkyl side chains of the
olefins and in the fatty alcohols of the ester groups is 23-27. Additives (I) containing (A) a copolymer of ethylene and 8-21 mol% acrylate or vinyl
ester with a 1-18C alkyl group and (B) a comb polymer derived from 8-16C alkyl ester(s) of unsaturated dicarboxylic acid(s) and 10-20C olefin(s), in
which the sum Q of the average molar C-chain distributions in (a) the alkyl side chains of the olefin and in (b) the fatty alcohols in the ester groups
= 23-27, Q being given by the expression Q = approximately Siw1i.n1i + approximately Sjw2j.n2j, where w1 and w2 are the molar proportions
of individual chain lengths in (a) and (b) respectively, n1 and n2 are the side chain lengths in (a) without the original olefinic carbons and in (b)
respectively, and the variables i and j are the individual side-chain lengths in (a) and (b). An Independent claim is also included for a fuel oil
composition containing a fuel oil of animal or vegetable origin and an additive (I).

Abstract (de)
Gegenstand der Erfindung ist ein Additiv, enthaltend A) ein Copolymer aus Ethylen und 8 - 21 Mol-% mindestens eines Acryl- oder Vinylesters
mit einem C1-C18-Alkylrest und B) ein Kammpolymer aus mindestens einem C8-C16-Alkylester einer ethylenisch ungesättigten Dicarbonsäure
und mindestens einem C10-C20-Olefin, wobei die Summe Q <IMAGE> der molaren Mittel der C-Kettenverteilungen in den Alkylseitenketten
der Olefine einerseits und den Fettalkoholen in den Estergruppen andererseits von 23 bis 27 beträgt, wobei w1 und w2 die molaren Anteile der
einzelnen Kettenlängen in den Alkylseitenketten der Olefine einerseits und den Fettalkoholen in den Estergruppen andererseits sind und n1 und n2
für die Seitenkettenlängen, bei Olefinen ohne die ursprünglich olefinisch gebundenen C-Atome, der Alkylseitenketten der Olefine einerseits und der
Fettalkohole in den Estergruppen andererseits stehen, und die Laufvariablen i und j für die einzelnen Seitenkettenlängen in den Alkylseitenketten der
Olefine einerseits und der Fettalkohole in den Estergruppen andererseits stehen.
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